
Oświadczenie złożone 

przez senatora Jana Marię Jackowskiego 

w dniu 4 lipca 2023 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra zdrowia Adama Niedzielskiego 

Polska wyróżnia się na tle państw europejskich dużo wyższą liczbą ciąż rozwiązanych metodą cesarskiego 

cięcia. W ostatnich kilkunastu latach odsetek tak przeprowadzonych porodów w Polsce rośnie i w 2016 r. 

wynosił 45,8%, a w 2021 r. – 47%, podczas gdy w krajach Unii Europejskiej jest to średnio 25%. 

Jednocześnie zgodnie z zaleceniami Światowej Organizacji Zdrowia nie powinno być ich więcej niż 15%. 

Proszę zatem o odpowiedzi na następujące pytania. 

1. Jakie są przyczyny tak dużego odsetka ciąż rozwiązywanych przez cesarskie cięcie, czy zostały 

przeprowadzone stosowne badania na ten temat, a jeśli tak, to jakie są ich konkluzje? 

2. Jakie działania szkoleniowe, organizacyjne i inne są podejmowane przez Ministerstwo Zdrowia, by 

zmniejszyć liczbę porodów dokonywanych metodą cesarskiego cięcia? 

Jan Maria Jackowski 


